
 

 

Број/Broj: 02/2-50-1-23-35/09     

Сарајево/Sarajevo, 10. 12. 2009.  

 

 
 

 

ЗАПИСНИК 

са 35. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације 

Дома народа 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 09. 12. 2009. године 

 

 Сједницу Комисије за спољну и трговинску политику, царине, саобраћај и 

комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ (у даљем тексту: Комисија) 

сазвала је предсједавајућа Комисије Алма Чоло. 

 Сједници Комисије су, у својству чланова, присуствовали: Божо Љубић, 

Душанка Мајкић, Бранко Зрно, Адем Ибрахимпашић и Слободан Шараба, те Ненад 

Пандуревић, секретар,  и Добринка Савић, стручни сарадник у Комисији. Одсуство је 

оправдала Алма Чоло.  

             Сједници су, у својству предлагача и извјестилаца, присуствовали: Салиха 

Ђудерија, помоћник министра за људска права и избјеглице БиХ, Самир Сабљица, шеф 

одсјека у Министарству спољне трговине и економских односа БиХ, Алија 

Муминовић, шеф Одсјека за анализу, Един Шехић, шеф Одсјека за ЕУ, и Сеад Авдић 

савјетник министра иностраних послова БиХ, Мићо Дрљо, шеф Одсјека за општу 

безбједност производа у Агенцији за надзор над тржиштем БиХ, Горан Шпирић, 

савјетник Душанке Мајкић, и Зоран Бркић, виши стручни сарадник у Сектору за 

односе с јавношћу у ПСБиХ. 

 Сједница Комисије почела је у 11 часова. 

  Сједницу је отворио Божо Љубић, први замјеник предсједавајуће. На почетку 

је објаснио да је предсједавајућа Комисије, Алма Чоло, службено одсутна, те да због 



 

тога он као први замјеник, у складу са одредбама Пословника Дома народа ПСБиХ,  

предсједава сједницом. Након тога за сједницу је предложио сљедећи 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 

 

1. Усвајање Записника са 34. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику, 

царине, саобраћај и комуникације Дома народа Парламентарне скупштине БиХ; 

2. Разматрање Предлога закона о општој безбједности производа (друга 

комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ; 

3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о надзору над 

тржиштем у БиХ (друга комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ; 

4. Разматрање давања сагласности за ратификацију Конвенције Уједињених нација 

о правима лица са инвалидитетом и Опционалног протокола; 

5. Разматрање информација Министарства иностраних послова БиХ: 

 Либерализација визног режима – Ставови након подношења извјештаја гђе 

Тање Фајон; 

 Либерализација визног режима – Пленарна сједница Европског парламента, 

Брисел, 11. и 12. новембар 2009. године; 

 Савјет Европе (СЕ) - Достављање Извјештаја са 80. састанка Венецијанске 

комисије, одржаног  09. и 10. 10. 2009. године, у Стразбуру; 

 Анализа резултата референдума у Ирској - Лисабонски уговор; 

 Информација Мисије БиХ при Европској унији о разговору у Савјету 

Европске уније; 

 Информација о сједници Комитета за спољне послове (АФЕТ) Европског 

парламента, 04. и 05. 11. 2009. године; 

 Информација о њемачкој странци “Зелени/Савез 90”. 

 Информација са састанка Савјета ЕУ о спољној политици, 17. 11. 2009. 

године, Брисел; 

 Анализа ставова Европског парламента са пленарне сједнице одржане 11. и 

12. новембар 2009. у вези са Либерализацијом визног режима; 

 Вербална нота Савјета Европске уније и Комисије Европске заједнице; 

6. Разматрање извјештаја о међународним активностима комисија и 

парламентарних делегација ПСБиХ: 

 Извјештај са IV пленарног засједања Парламентарне скупштине 

Медитерана (ПАМ), 23. и 24. октобар 2009. године; 

 Извјештај са годишњег засједања Парламентарне скупштине 

Централноевропске иницијативе, 27. и 28. октобар 2009. године; 



 

 Извјештај са Парламентарног семинара: Слободна трговина и регионално 

унутрашње тржиште, Загреб, Република Хрватска, 26. и 27. октобар 2009. 

године; 

 Забиљешка са састанка чланова Заједничког колегијума оба дома 

Парламентарне скупштине БиХ са делегацијом Европске комисије, 05. 11. 

2009. године; 

7. Текућа питања. 

 

Предложени дневни ред усвојен је једногласно. 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са 34. сједнице Комисије  

Записник  са 34. сједнице Комисије усвојен  је једногласно. 

Ад. - 2. Разматрање Предлога закона о општој безбједности производа (друга 

             комисијска фаза), предлагач: Савјет министара БиХ 

 

На почетку је први замјеник предсједавајуће, г. Љубић, подсјетио присутне на 

досадашњу процедуру Предлога закона о општој безбједности производа. Истакао је да 

је Савјет министара БиХ, као овлашћени предлагач, доставио Предлог закона о општој 

безбједности производа Парламентарној скупштини БиХ, 25. 09. 2009. године, ради 

разматрања по основном законодавном поступку. Додао је да је Комисија разматрала 

Предлог закона у првој комисијској фази на 34. сједници, одржаној 10. 11. 2009. 

године, и једногласно подржала принципе Предлога закона. Дом народа разматрао је и 

усвојио Предлог закона у првом читању на 38. сједници, одржаној 13. 11. 2009. године. 

Представнички дом ПСБиХ усвојио је Предлог закона на 63. сједници, одржаној 04. 11. 

2009. године, без амандмана. У току амандманске фазе, која је истекла 28. 11. 2009. 

године, нису уложени амандмани. 

На крају је констатовао да сједници присуствује и представник надлежног 

министарства и отворио расправу. Након што није било заинтересованих за расправу, 

чланови Комисије су једногласно прихватили Предлог закона о општој безбједности 

производа у предложеном тексту, те одлучили да предложе Дому народа 

Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање.  

  У складу с одредбама члана 107. Пословника Дома народа Парламентарне 

скупштине БиХ, Комисија је за извјестиоца на сједници Дома одредила Божу Љубића, 

првог замјеника предсједавајуће Комисије. 

 



 

Ад. - 3. Разматрање Предлога закона  о измјенама и допунама  Закона о надзору 

над  тржиштем у БиХ  (друга комисијска фаза), предлагач: Савјет 

министара БиХ 

 

Први замјеник предсједавајуће, г. Љубић, подсјетио је присутне на досадашњу 

процедуру о Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о надзору над тржиштем 

у БиХ. Истакао је да је Савјет министара БиХ, као овлашћени предлагач, 25. 09. 2009. 

године доставио Предлог закона Парламентарној скупштини БиХ, ради разматрања по 

основном законодавном поступку. Додао је да је Комисија разматрала Предлог закона 

у првој комисијској фази на 34. сједници, одржаној 10. 11. 2009. године, и већином 

гласова подржала принципе Предлога закона. Дом народа разматрао је и усвојио 

Предлог закона у првом читању на 38. сједници, одржаној 13. 11. 2009. године. 

Представнички дом ПСБиХ усвојио је Предлог закона на 63. сједници, одржаној 04. 11. 

2009. године, без амандмана. У току амандманске фазе, која је истекла 28. 11. 2009. 

године, нису уложени амандмани. 

На крају је констатовао да сједници присусутвује и представник надлежног 

министарства и отворио расправу. Након што није било заинтересованих за расправу, 

чланови Комисије су једногласно прихватили Предлог закона о измјенама и допунама 

Закона о надзору над тржиштем у БиХ у предложеном тексту, те одлучили да 

предложе Дому народа Парламентарне скупштине БиХ његово усвајање.  

  У складу с одредбама члана 107. Пословника Дома народа Парламентарне 

скупштине БиХ, Комисија је за извјестиоца на сједници Дома одредила Божу Љубића, 

првог замјеника предсједавајуће Комисије. 

 

Ад. - 4. Разматрање давања сагласности за ратификацију Конвенције Уједињених 

             нација о правима лица са инвалидитетом и Опционалног протокола 

 
 

Г. Љубић је упознао присутне да је Представнички дом ПСБиХ већ дао 

сагласност за ратификацију ове конвенције као и Опционалног протокола на 65. 

сједници, одржаној 07. 12. 2009. године, те дао кратке уводне информације о 

Конвенцији односно Протоколу. Подсјетио је присутне да је ратификација ове 

конвенције била разлог због којег су инвалиди неколико дана протестовали у 

Парламентарној скупштини БиХ. 

 



 

Душанка Мајкић затражила је ријеч и у својој дискусији истакла да се у 

јавности створила перцепција да је Парламентарна скупштина Босне и Херцеговине 

главни кривац што Конвенција још није ратификована, а што, наравно, није тачно. 

Подсјетила је присутне да је у допису Министарства иностраних послова наведено да 

је Предсједништво Босне и Херцеговине на 54. сједници, одржаној 17. марта 2009. 

године, донијело Одлуку о приступању наведеној конвенцији и за потписивање 

одредило г. Сафета Халиловића, министра за људска права и избјеглице. Истакла је да 

је у допису Министарства иностраних послова такође истакнуто да је Савјет министара 

на 107. сједници, одржаној 04. 12. 2009. године, утврдио Предлог одлуке о 

ратификацији ове конвенције. Конвенција, односно захтјев за давање сагласности за 

ратификацију достављен је у Парламентарну скупштину Босне и Херцеговине у петак, 

04. 12. 2009. године, у 17.30, а већ је 07. 12. 2009. године Представнички дом дао 

сагласност за ратификацију. Поставила је питање гдје се Конвенција налазила у 

периоду од 17. марта до 4. децембра ове године, и истакла да неко ко је одговоран што 

Конвенција није раније достављена Парламентарној скупштини БиХ треба да одговори 

на то питање. 

 

Г. Љубић је у наставку позвао представника надлежног министарства да 

члановима Комсије пружи додатне информације, прије свега о разлозима кашњења 

достављања Конвенције у поступак ратификације. 

 

Салиха Ђудерија, помоћник министра за људска права и избјеглице БиХ, дала је 

образложење о самој конвенцији као и о разлозима због којих раније није достављена у 

Парламентарну скупштину. Истакла је да процес ратификације иначе траје дуго те да 

није неуобичајено да протекне извјесно вријеме од доношења одлуке о приступању до 

достављања на давање сагласности за ратификацију и у другим земљама. Често се 

дешава да се нека конвенција потпише а да се не зна какве ће све посљедице имати 

нити како ће се примјењивати. Читав процес приступања и ратификације траје дуго 

дијелом и због тога што се често чека на достављање мишљења ентитетских влада. 

Конвенција је потписана 29. 07. 2009. године. Након тога било је неопходно да се 

преводе, што заиста захтијева доста времена. Министарство нема сопствене капацитете 

него ангажује спољне сараднике. Поступак припреме за ратификацију окончан је 22. 

10. 2009. и Конвенција је упућена Министарству иностраних послова БиХ. Иако нису 

урађене све процјене ефеката ове конвенције, Министарство за људска права и 

избјеглице је, због чињенице да она третира права лица са инвалидитетом, ипак 



 

покренуло процес ратификације. Ипак, остаје питање шта и како даље, односно након 

што се оконча поступак ратификације.  

 

Сеад Авдић, савјетник министра иностраних послова БиХ, рекао је да је 

министар дао налог да се преиспита временска динамика у процесу ратификације ове 

конвенције, и истакао да Министарство иностраних послова ни на који начин није било 

кочница у том процесу. Додао је да вјерује да ће извјештај о томе бити у врло кратком 

року достављен Парламентарној скупштини. 

 

Након обављене расправе чланови Комисије су једногласно одлучили да 

предложе Дому народа ПСБиХ давање сагласности за ратификацију Конвенције 

Уједињених нација о правима лица са инвалидитетом и Опционалног протокола. 

 

Ад. - 5.  Разматрање информација Министарства иностраних послова БиХ: 

 Либерализација визног режима – Ставови након подношења 

извјештаја гђе Тање Фајон; 

 Либерализација визног режима – Пленарна сједница Европског 

парламента, Брисел, 11. и 12. новембар 2009. године; 

 Савјет Европе (СЕ) - Достављање Извјештаја са 80. састанка 

Венецијанске комисије, одржаног  9. и 10. октобра 2009. године, у 

Стразбуру; 

 Анализа резултата референдума у Ирској - Лисабонски уговор; 

 Информација Мисије БиХ при Европској унији о разговору у Савјету 

Европске уније; 

 Информација о сједници Комитета за спољне послове (АФЕТ) 

Европског парламента, 04. и 05. новембра 2009. године; 

 Информација о њемачкој странци “Зелени/Савез 90”. 

 Информација са састанка Савјета ЕУ о спољној политици, 17. 11. 2009. 

године, Брисел; 

 Анализа ставова Европског парламента са пленарне сједнице, одржане 

11. и 12. новембра 2009. године у вези с Либерализацијом визног 

режима; 

 Вербална нота Савјета Европске уније и Комисије Европске заједнице 

 

Г. Љубић подсјетио је присутне да су све информације и материјали 

Министарства иностраних послова благовремено достављени члановима Комисије. 



 

Констатовао је да сједници присуствују и представници Министарства иностраних 

послова, који у случају потребе могу члановима Комисије пружити додатне 

информације.  

 

Додатних питања и расправе није било, а чанови Комисије су примили к знању 

све наведене информације и дописе Министарства иностраних послова БиХ. 
 

 

Ад. - 6. Разматрање извјештаја о међународним активностима комисија и 

             парламентарних  делегација ПСБиХ: 

 Извјештај са IV пленарног засједања Парламентарне скупштине 

Медитерана (ПАМ), 23. и 24. октобра 2009. године; 

 Извјештај са годишњег засједања Парламентарне скупштине 

Централноевропске иницијативе, 27. и 28. октобар 2009. године; 

 Извјештај са Парламентарног семинара: Слободна трговина и 

регионално унутрашње тржиште, Загреб, Република Хрватска, 26. и 27. 

октобра 2009. године; 

 Забиљешка са састанка чланова Заједничког колегијума оба дома 

Парламентарне скупштине БиХ са делегацијом Европске комисије, 05. 

11. 2009. године 

 

            Чланови Комисије једногласно су усвојили извјештаје са службених путовања и 

примили к знању Забиљешку са састанка чланова Заједничког колегијума оба дома 

Парламентарне скупштине БиХ са делегацијом Европске комисије, 05. 11. 2009. 

 

  Ад. - 7. Текућа питања 

 

          У оквиру ове тачке није било расправе. 

         Сједница је завршена у 11.45  часова. 

 

                Секретар Комисије                          Први замјеник предсједавајуће Комисије 

   за спољну и трговинску политику,                      за спољну и трговинску политику, 

     царине, саобраћај и комуникације                      царине, саобраћај и комуникације 

             Ненад Пандуревић                                                     Божо Љубић 

 


